
                                                                                                                                   
 

 

 

Comissió Permanent del Consell Educatiu Municipal de Barcelona 

Acta 79 

A la sala d’actes de l’IMEB de Barcelona, a les 17:00 hores del 28 de setembre de 2023 es reuneix, en sessió 

ordinària, la Comissió Permanent del Consell Educatiu Municipal de Barcelona.  

Presideix Josep Lluís Franco Rabell, regidor d’educació de l’Ajuntament de Barcelona amb el vicepresident 

Àngel Domingo Villarreal, de l’Associació de Mestres Rosa Sensat i Berta Argany Moya, del Consorci 

d’Educació de Barcelona.   

Actua com a secretària Marta Carranza Gil-Dolz del Castellar. 

 

Hi assisteixen 

Membres: 

Pilar Buil López - PAS general (Escola Pia Sarrià) 

Aran Clemente Nadal – CCOO Educació 

Antonio Guerrero Requena − AFAs/AMPAs concertada (CCAPAC) 

Paul Mussach Rodríguez - Famílies Públic (Escola Tabor) 

Maria Roca Parpal - Direccions Públic (EBM Cobi) 

Víctor Ranera Martín - Titulars Concertada (Escola Joan Pelegrí) 

Agustí Ten Pujol - Famílies Concertat (Escola Thau) 

 

Convidats:  

Lluís Bages Virgili – Fundació Ferrer i Guàrdia 

Cristina Cadevall Solé – Copresidenta CT Petita Infància (Presidències comissions de treball) 

Sílvia Luque Delgado – CEMB 

Jordi Sánchez Masip - Gerent de l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona (IMEB) 

 

Delegacions: 

Jaume Collboni Cuadrado (Presidència CEMB) en Lluís Rabell  (Vicepresidència) 
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Albert Batlle Bastardas (Regidoria - Presidència CEMD Ciutat Vella) en Sonia Beltran Dey (Consellera 

d’educació del districte de Ciutat Vella) 

Mª Rosa Alarcón Montañés (Regidoria - Presidència CEMD Nou Barris) en Lluís Rabell  (Vicepresidència) 

Jordi Valls Riera (Regidoria - Presidència CEMD Eixample) en Marta Sendra (Consellera d’educació del districte 

de l’Eixample)  

 

Excusen l’assistència: 

Membres: 

Jep Daví Cardona – Institut Verdaguer (Alumnat sector públic) 

Núria Funollet Bouzas – Institut La Salle Barceloneta (Docència sector concertat) 

Alba Legide i Pérez – Presidència CJB (Entitats) 

Mercè Massa Rincón – Presidència CEB (Vicepresidència) 

Berta Palou Julián – UB (Entitats) 

Noa Rodríguez Sánchez – Maristes Sants-Les Corts (Alumnat sector concertat) 

 

Convidats:  

Núria Gallifa Vilella – Eixample (Tècnics/ques educació districte – Secretaries CEMD) 

Lidon Gasull Figueras – aFFac (Entitats) 

Miquel Gené Molins – President CT d’Educació Inclusiva (Presidències comissions de treball) 

Marta Torres Caixàs – Copresidenta CT Petita Infància (Presidències comissions de treball) 

Patricia Sarrias Javier – FAPAES 

Marisol Zuil Escobar – Nou Barris (Tècnics/ques educació districte – Secretaries CEMD) 

 

Ordre del dia 

1. Benvinguda per part de la Presidència. Presentació de la nova composició de la Comissió Permanent. 

2. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària del 9 de maig de 2023. 

3. Proposta Pla d’Acció 2023-2024: Proposta de Comissions de Treball 2023-2024.  
4. Proposta d’ordre del dia Plenari 19/10/2023.  

5. Torn obert.  

 

Proposta d’ordre del dia Plenari 19/10/2023  
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Lloc: MUHBA / Ubicació: Plaça del Rei s/n 08002 Barcelona  

1. Salutació del director del MUHBA i presentació dels Serveis Educatius.  

2. Benvinguda i presentació de nous membres.  

3. Aprovació de l’acta anterior de la sessió ordinària del 6 de juny de 2023.  

4. Informacions de la regidoria:  

 Informe inici de curs infantil i primària (CEB). 

 Informe inici de curs 0-3 (IMEB) 

5. Aprovació del Pla d’acció CEMB 2023-2024.  

6. Espai Comissions: Aprovació informes de les comissions curs 22-23 del CEMB i del CFPB: 

 Planificació Educativa, presidència Paul Mussach Rodríguez. 

 Petita Infància, copresidència Cristina Cadevall Sole i Marta Torres Caixàs. 

 Educació Inclusiva, presidència Miquel Gené Molins. 

 Emergència Climàtica, presidència Agustí Ten Pujol.  

7. Afers de tràmit: 

 Instruccions 23-24 pels Representants Municipals (RRMM) als Consells Escolars de Centre (CEC). 

 

  
 

DOCUMENTACIÓ 

 

-  

 

1. Benvinguda del regidor d’Educació  

El regidor d’Educació, Lluís Rabell, es presenta i inicia una ronda de presentacions dels membres assistents a 

la Comissió Permanent. 

Lluís Rabell explica el Pla de climatització de les escoles, que pretén climatitzar 169 centres escolars i 

beneficiarà a uns 55.000 alumnes de la ciutat. Tindrà un pressupost de 100 milions d’euros, sortits en part de 

la taxa turística. El cost mitjà és d’uns 600.000 euros per centre. Està previst desplegar-lo fins al 2029.  

El Pla té la voluntat de solucionar la climatització de les aules i avançar en la descarbonització dels centres. El 

Pla  inclou dotar els edificis de plaques fotovoltaiques mitjançant les quals es produirà l’energia elèctrica que 

consumeixen aquests aparells climatitzadors. L’objectiu és que els centres siguin autosuficients i produeixin 

excedents d’energia a compartir amb la comunitat. 

La primera escomesa de plaques fotovoltaiques es farà en els centres més moderns, perquè són els que estan 

més adequats per aquesta instal·lació. 

 

Gemma Xarles, AFAs/AMPAs pública, pregunta què passarà amb els centres que no formen part d’aquest pla 

de climatització. 

Lluís Rabell afirma que es farà en totes les escoles de primària però que en el cas dels centres d’educació 

secundària, el manteniment d’aquests depèn del Departament.  
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Berta Argany, Consorci d’Educació de Barcelona, explica que és una actuació que té una enorme complexitat, 

ja que cal fer un projecte a mida de cada centre en termes d’aerotèrmia, de plaques fotovoltaiques, etc.  

Marta Carranza proposa incorporar-ho en l’ordre del dia del Plenari. 

Maria Roca, direccions pública, comenta que caldrà explicar que les escoles bressol no formen part del Pla 

perquè ja s’hi ha fet aquestes actuacions. 

 

2. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària del 9 de maig de 2023. 

S’aprova sense esmenes. 

 

3. Proposta Pla d’Acció 2023-2024: Proposta de Comissions de Treball 2023-2024. 

Marta Carranza presenta la proposta de dates de Permanents i Plenaris. Les Permanents seran el 8 de febrer 

del 2024 i l’11 d’abril del 2024, mentre que els Plenaris seran el 19 d’octubre del 2023, el 7 de març del 2024 i 

el 9 de maig del 2024. 

Pel que fa a les comissions de treball, explica que a final de curs es van recollir els interessos dels membres del 

CEMB i a partir d’aquestes aportacions s’ha fet un buidatge de les temàtiques i es fa la proposta següent: 

 CT Planificació educativa, que és permanent 

 CT Educació activa per l’emergència climàtica, que l’any passat es va centrar molt en l’adequació dels 

edificis i se li vol donar continuïtat per abordar tota la part d’acció educativa. 

 CT Benestar emocional de la comunitat educativa 

 Taula de ciutat d’Educació inclusiva 

Hi ha algunes temàtiques que van aparèixer en diverses aportacions però que no es recullen en la proposta 

final de les comissions. Tant l’educació pel pensament crític com tot el tema TICs, mòbils i IA es van mencionar 

molt i la idea és abordar-los en el cicle de debats. També es van recollir propostes sobre participació infantil i 

juvenil, un tema sobre el qual cada any s’organitzen jornades amb el CJB. Es comenta que potser es podrien 

reforçar aquestes jornades. 

El Debat de debats serà el 14 de desembre i el cicle de debats En Clau d’Educació se centrarà en “L’educació 

en l’era de la post veritat i la intel·ligència artificial”. Es farà en col·laboració amb Associació de mestres Rosa 

Sensat. 

S’explica també que aquest any tornen a haver-hi eleccions als consells escolars i educatius. Es començarà 

pels de centre, després els de districte i finalment es renovarà el 50% del CEMB. 

Berta Argany, Consorci d’Educació de Barcelona, explica que en els consells escolars de centre hi haurà una 

prova pilot de vot telemàtic. Es farà proposta als centres perquè, si així ho volen, hi participin. 

Per últim, s’explica que s’obrirà convocatòria per a la renovació dels i les Representants Municipals als 

Consells Escolars de centre, cosa que farà doblar els representants municipals actuals. 
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Agustí Ten, famílies concertada, manifesta que li sembla bé la proposta de les comissions de treball. 

Considera que convindria aclarir alguna precisió pel que fa a la Taula de ciutat d’Educació Inclusiva perquè 

vagi de la mà de Planificació Educativa per evitar duplicitats. Convé remarcar quins àmbits tracta cadascuna 

per evitar solapaments. En relació al Debat de debats, demana actualitzar l’estat d’execució dels projectes per 

fer retorn a la feina feta pel CEMB. Sobre les eleccions, demana tenir en compte els temps de les comissions i 

ajustar el calendari per evitar situacions com el que va passar amb l’anterior renovació quan s’havia d’aprovar 

l’Acord 2030.  

Pilar Buil, PAS concertada, demana corregir del powerpoint la data d’inici del procés de renovació dels 

consells escolars, que és el 30 d’octubre.  

Antonio Guerrero, AFAs/AMPAs concertada, demana que es faci un pla de treball molt estricte, planificar 

molt bé les dates perquè no hi hagi solapaments i que la feina de les comissions sigui realment útil. 

Paul Mussach, famílies pública, entén que no és competència del CEMB, per expressa que hi ha representants 

del Consorci en el CEMB que haurien de vetllar per optimitzar el paper de la comissió de Planificació 

Educativa. 

Berta Argany, Consorci d’Educació de Barcelona, afirma que s’haurien de planificar aquestes reunions amb el 

calendari de preinscripcions ja planificat. 

Gemma Xarles, AFAs/AMPAs pública, assegura que són molts dilluns de feina i que es vol que el resultat 

s’escolti. Sobre la participació juvenil, creu que caldria replantejar-la i flexibilitzar-la, fer que funcioni diferent 

a la resta, per exemple inventar-se algun tipus de suplència per evitar que la persona que s’incorpori hagi de 

plegar en pocs mesos perquè ja haurà deixat el centre educatiu. 

Sílvia Luque, CEMB, explica que s’està treballant amb el CJB perquè en els consells escolars de centres les 

candidatures es visquin de manera més col·lectiva, que la persona que es presenti faci equip. Es podria escalar 

al CEMB. 

Agustí Ten, famílies concertades, proposa que, el representant no sigui nominal, sinó que actuï en 

representació d’un centre o d’un consell de districte de la mateixa manera que hi ha entitats amb 

representació. 

 

4. Proposta d’ordre del dia Plenari 19/10/23. 

Lluís Rabell presenta la proposta d’ordre del dia del Plenari pel 19 d’octubre, que tindrà lloc al MUHBA (Plaça 

del Rei, s/n) 

1. Salutació del director del MUHBA i presentació dels Serveis Educatius.  
2. Benvinguda i presentació de nous membres.  
3. Aprovació de l’acta anterior de la sessió ordinària del 6 de juny de 2023.  
4. Informacions de la regidoria:  

 Informe inici de curs infantil i primària (CEB). 
 Informe inici de curs 0-3 (IMEB) 

5. Aprovació del Pla d’acció CEMB 2023-2024.  
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6. Espai Comissions: Aprovació informes de les comissions curs 22-23 del CEMB i del CFPB: 

 Planificació Educativa, presidència Paul Mussach Rodríguez. 

 Petita Infància, copresidència Cristina Cadevall Sole i Marta Torres Caixàs. 

 Educació Inclusiva, presidència Miquel Gené Molins. 

 Emergència Climàtica, presidència Agustí Ten Pujol.  
7. Afers de tràmit: 

 Instruccions 23-24 pels Representants Municipals (RRMM) als Consells Escolars de Centre (CEC). 

 Nova convocatòria de RRMM al CEC.  
 Eleccions 23-24 als CEC/CEMD/CEMB. 

8. Torn obert. 

En el punt 4 es diu d’afegir un tercer apartat per presentar el Pla de climatització. 

Gemma Xarles, AFAs/AMPAs pública, diu que estaria bé que en aquest Plenari hi hagi un espai en el qual el 

govern municipal expliqui com queda tot el tema del Pla de Xoc, del Transformem patis, Protegim les escoles i 

l’Acord 2030 ara que hi ha hagut un canvi. Es mostra sorpresa perquè ha desaparegut la figura de comissionat 

d’Educació. 

Agustí Ten, famílies concertada, manifesta que hi ha informes que han estat consensuats en les comissions 

respectives, però d’altres no, com és el cas del de Planificació Educativa. Dubta de fins a quin punt es pot 

portar aquest esborrany a aprovació a Plenari sense una prèvia amb la comissió. També proposa allargar el 

mandat de la gent que estigui en les comissions per no haver d’anar ràpid per tancar. I això, que ja s’ha fet de 

manera informal en anteriors ocasions, potser es podria portar com a acord de Plenari i formalitzar-ho. 

 

5. Torn obert.  

Aran Clemente, CCOO, recorda que demà hi ha una mobilització de les treballadores de l’Ajuntament de 

Barcelona per la supressió dels triennis. Recorda també la proposta d’ILP per destinar el 6% del PIB en 

educació i demana signatures perquè arribi al Parlament. 

Lluís Rabell explica que el suport del govern municipal als treballadors es manté intacte. El que ha passat és 

que ha sortit un informe de la sindicatura de comptes que obliga a deixar de pagar els triennis. Hi haurà una 

negociació amb els sindicats per trobar les fórmules de compensació per aquesta pèrdua de poder adquisitiu. 

Cristina Cadevall, escoles bressol pública, pregunta si els premis d’antiguitat també hi entren, rebent una 

resposta afirmativa. 

 

 

Es tanca la sessió a les 18.06h 


